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Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének 
Népjóléti Bizottsága 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
amely készült Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága 2022. 

november 16-án, a kaposvári Polgármesteri Hivatal Kossuth tér 1. szám alatti Díszterem 
karzatán megtartott nyílt üléséről. 
                                                                   
Jelen voltak: a csatolt jelenléti ív szerint.  
 
A jelenléti ív a jegyzőkönyv 1. számú melléklete. 
 
Torma János tanácsnok köszöntötte a megjelenteket, majd tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 
Népjóléti Bizottság Járfás Rózsa személyében új külső tagot üdvözölhet. Ezután kérte, hogy 
néhány mondatot mondjon magáról. Járfás Rózsa bemutatkozása után jó munkát kívánt neki, 
majd megállapította, hogy az ülésen 8 fő bizottsági tag jelen van, így az határozatképes.  
 
Ezután szavaztak a napirendről. 
 
67/2022. (XI.16.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a meghívóban szereplő 
kiküldött napirendet elfogadta. 
 

A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú melléklete. 
 
Szavazati arány:  8 igen 
      0 tartózkodás 
     0 nem 
 
Napirend: 
 
Közgyűlési anyagok: 
 
1. Előterjesztés az önkormányzat 2022. évi költségvetésének I-III. negyedévi 

teljesítéséről és a költségvetési rendelet módosításáról 
  Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
   Közreműködő: dr. Csillag Gábor jegyző 

 
2. Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 

vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról 
szóló 49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról                                                

 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 

  Közreműködik:      Balogh Beáta igazgató 

 

3. Előterjesztés a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó Társulás társulási 
megállapodásának módosításáról 

  Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
    Közreműködő: dr. Gróf Regina irodavezető 
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4. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata Esélyegyenlőségi 
Programjának felülvizsgálata ügyében                                                                             
     Előterjesztő:     Szita Károly polgármester 
    Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  
 
5. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel történő önkormányzati bérlakás 
kijelölésének elutasítása ügyében                                                                                    zárt 
     Előterjesztő:            dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 
6. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel történő önkormányzati bérlakás 
kijelölésének elutasítása ügyében                                                                                    zárt 
     Előterjesztő:            dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 
7. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel önkormányzati bérlakás kijelölése  
     ügyében                                                                                                              zárt 
     Előterjesztő:            dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 
8. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel önkormányzati bérlakás kijelölése  
     ügyében                                                                                                              zárt 
     Előterjesztő:            dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 
9. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel önkormányzati bérlakás kijelölése  
     ügyében                                                                                                              zárt 
     Előterjesztő:            dr. Csillag Gábor jegyző 
  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 
10. Előterjesztés bérleti jogviszony létesítés ügyében                                         zárt 

Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
Átruházott hatáskört érintő előterjesztések:  

 
11. Tájékoztató a Családsegítő és Gyermekjóléti Központ által 2022. augusztus, 

szeptember, október hónapban kifizetett krízistámogatásokról                        zárt       
 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 

  Közreműködik:      dr. Gróf Regina irodavezető 

 
12. Előterjesztés a gyógyszertámogatások és gyógyászati segédeszközök támogatása iránt 

benyújtott kérelmekről                                                                                 zárt 
   Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző  

  Közreműködő: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző  
 

13. Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2023. évi elnyerésére benyújtott „A” és „B” típusú pályázatokról                    zárt 

 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 

 Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
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14. Előterjesztések önkormányzati bérlakásban élők bérleti jogviszonyának  
         hosszabbításáról                                                                                           zárt 

 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 

 Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
15. Előterjesztés a Fecskeházban megüresedett bérlakások bérleti jogának elnyerésére 

benyújtott pályázatok elbírálásáról                                                              zárt 
 Előterjesztő:       dr. Csillag Gábor jegyző 

  Közreműködik:      Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
 
Napirendi pontok tárgyalása: 
 

1. Előterjesztés az önkormányzat 2022. évi költségvetésének I-III. negyedévi 
teljesítéséről és a költségvetési rendelet módosításáról 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 

Pintér Attila képviselő az előterjesztéssel kapcsolatban megkérdezte, hogy a sajtóban olvasni 
lehetett, hogy a Mozgáskorlátozottak Egyesülete komoly problémákkal küzd. Az egyesület 
kért segítséget az önkormányzattól? 24 foglalkoztatott problémája ez, akiknek ezen múlik, 
hogy tudnak-e dolgozni a jövőben. Másik kérdésében elmondta, hogy a szeptemberi 
közgyűlésen elfogadtak egy határozati javaslatot a helyes fűtéssel kapcsolatos tájékoztatási 
kampányról illetve az önkormányzatnál elérhető támogatási formákról. Nem látja ennek 
nyomát sehol. 
 
Dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy Mozgáskorlátozottak Egyesületétől kérelmet nem 
látott, de úgy véli, kaphatnak támogatást, ha segítségért fordulnak az önkormányzathoz. A 
fűtési kampányról elmondta, hogy a támogatási formákat nem kell reklámozni, nagyon sok az 
érdeklődő, magas számban érkeznek be az igények, eljutott a híre a célcsoporthoz. A helyes 
fűtési módokról szóló kampánnyal ő személy szerint találkozott a sajtóban és a 
Katasztrófavédelem is kampányol. Tájékoztató füzeteket is osztanak.  
 
Torma János tanácsnok hozzátette, hogy ő is olvasta több helyen. Véleménye szerint azt 
nagyjából mindenki tudja, hogy mivel lehetne és nem lehetne fűteni. 
 
Sovány Tamás Tiborné Varga Anita, a Szociális Iroda irodavezetője közölte, hogy a 
polgármester a rezsivédelmi tanácskozáskor bejelentette az elérhető új, illetve módosult 
támogatásokat. A segítő szervezetek (pl. Családsegítő Központ) is tájékoztatva lettek. A 
kérelmek folyamatosan érkeznek, körülbelül 400 kérelem volt eddig, amelynek anyagi 
fedezete 17 millió forint. A nagy érdeklődés miatt javaslatot tett a költségvetési keretösszeg 
emelésére is, hisz úgy véli, sokan majd csak januárban szembesülnek a megemelkedett 
rezsiköltségekkel, és akkor fognak segítséget kérni. 
 
Pintér Attila megköszönte a tájékoztatást. Úgy véli, a Közgyűlésen nem lett részletezve a 
kampány, de ő nem ilyen intenzitású kampányra gondolt, mint amilyen megvalósult. 
Véleménye szerint minden háztartáshoz el kellene jutni. Ő figyeli a légszennyezettségi mérő 
adatait, és a város levegője több helyen veszélyes kategóriában van. A helyes fűtési módokról 
való tájékoztatás talán segítene, hisz elsősorban nem magával a fatüzeléssel van baj. A 
mélyszegénységben élőknél van leginkább ilyen probléma, hogy nem csak fával fűtenek, de 
terjed a rossz levegő a város többi részére is. Amíg ezt nem oldják meg, addig esély sincs 
arra, hogy Kaposvár 2030-ra a legegészségesebb város legyen.  
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Torma János hozzátette: ő továbbra is úgy véli, hogy az emberek többsége tisztában van 
ezzel, csak mégse úgy fűt, ahogy kéne, és éget pl. ruhát, műanyagot is. 
 
Ezután a Népjóléti Bizottság szavazott az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokról, 
valamint a rendelettervezetről. 
 
68/2022. (XI.16.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága az önkormányzat 2022. 
évi költségvetésének I-III. negyedévi teljesítéséről és a költségvetési rendelet 
módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatokkal egyetértett, azt 
elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek. 
 
Szavazati arány:  6 igen 
      1 tartózkodás 
     1 nem 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága az önkormányzat 2022. 
évi költségvetésének I-III. negyedévi teljesítéséről és a költségvetési rendelet 
módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a rendelettervezettel egyetértett, azt 
elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  6 igen 
      1 tartózkodás 
     1 nem 
 
2.  Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 
49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 
Dr. Csillag Gábor elmondta, hogy 12%-os lakbér emelésre tesz javaslatot az előterjesztésben, 
míg a Nyugdíjasházban ennél valamivel kisebb emelést javasol. Emellett elkészült egy 
rendeletmódosítás is. Határozatlan idejű bérleti jogviszony esetén meg lehet vásárolni a lakott 
lakást. Megnézték, más városokban mi a gyakorlat, és azt tapasztalták, hogy Kaposváron 
viszonylag alacsony áron meg lehet venni ezeket az ingatlanokat. Ennek módosítására tesz 
javaslatot a felelős vagyongazdálkodás érdekében. Az elmúlt években különben összesen 8 
lakás került így értékesítésre. 
 
Dr. Nadrai Norbert József képviselő megkérdezte, hogy jól olvasta-e a 2. mellékletben, hogy a 
gázszámla július óta még nem érkezett meg?  
 
Dr. Csillag Gábor elmondta, hogy tapasztalatok szerint ezen a héten indult be a számlák 
postázása. Kategóriánként más bérleti díj emelést javasolt, hogy mindenkinek jó legyen. A 
Nyugdíjasházban a koronavírus miatt sem lehetett korábban emelni.  
 
Torma János a 12%-os emelést méltányosnak tartja. A lakók döntő többségének azért 
emelkedett a jövedelme, a lakáshosszabbításokkal kapcsolatos előterjesztésekből legalább is 
ezt lehet leszűrni. Még az emeléssel együtt is bőven piaci ár alatt bérelhetnek lakást. 
 
Dr. Nadrai Norbert József szerint a magas infláció mellett még ez is megterhelő lehet egy 
háztartás számára. Korábban azt a választ kapta egy felvetésére, hogy az önkormányzat a 
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korábban leszerződött beruházásokhoz nem nyúl. Ő maga is egyetért az elhangzottakkal, de 
az el nem maradt beruházások miatt nemmel fog szavazni. 
 
Dr. Csillag Gábor elmondta, hogy a Nyugdíjasházat társasházzá szeretnék alakítani, hogy 
könnyebb legyen. Egy 50 négyzetméteres lakásnál kevesebb mint 18.000,-Ft-os bérleti díj 
még az emeléssel együtt is nagyon alacsony. 
 
Ezután a Népjóléti Bizottság szavazott az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokról 
rendelettervezetről. 
 
69/2022. (XI.16.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi 
LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatokkal egyetértett, azt 
elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  8 igen 
      0 tartózkodás 
     0 nem 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi 
LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló előterjesztést megtárgyalta, a rendelettervezettel egyetértett, azt 
elfogadásra javasolja a Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  6 igen 
      1 tartózkodás 
     1 nem 
      
3. Előterjesztés a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó Társulás társulási 
megállapodásának módosításáról 
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 

Torma János elmondta, hogy az előterjesztés a "szokásos" egy éves hosszabbítást tartalmazza. 
 
A Népjóléti Bizottság ezután szavazott az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 
 
70/2022. (XI.16.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága a Kaposvár-Sántos 
Szociális Intézményfenntartó Társulás társulási megállapodásának módosításáról szóló 
előterjesztést megtárgyalta, határozati javaslattal egyetértett, azt elfogadásra javasolja a 
Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  7 igen 
      0 tartózkodás 
     1 nem 
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4. Előterjesztés Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata Esélyegyenlőségi 
Programjának felülvizsgálata ügyében      
 
Az előterjesztést a Közgyűlésről szóló jegyzőkönyv tartalmazza 
 

Az előterjesztéssel kapcsolatban Dr. Csillag Gábor elmondta, hogy kicsit szerencsétlen 
dolognak tartja, hogy ugyanazt az anyagot kell mindig "foltozgatni", jobb lenne két évente 
újraírni az egészet. Így sajnos maradhatnak hibák az anyagban, amelyeken könnyen átsiklik a 
szem. Ilyen hiba van az anyag 38. oldalán is: ami korábban "speciális diétára szoruló 
gyermekek időszaki támogatása" volt, az jelenleg "speciális diétára szoruló személyek 
időszaki támogatása", a munkaanyagban nem történt meg a javítás. Elmondta azt is, hogy az 
anyagban zölddel vannak jelölve a módosítások. 
 
Dobos Csilla, a Szociális Iroda munkatársa elmondta, hogy ez a program jövő júniusig 
érvényes, utána újat kell készíteni. 
 
Dr. Nadrai Norbert József elmondta, hogy az anyaggal egyetért. Néhány észrevétele azért 
lenne. A szövegben szerepel, hogy az 1990-es évek óta csökken a kaposvári lakosok száma. A 
konklúzió azonban az, hogy nem nagyobb arányban, mint az országos átlag. Véleménye 
szerint ezt el kellene hagyni az anyagból, mivel nincs adattal alátámasztva. Véleménye szerint 
a "covid" szó is túl sokszor hivatkozási alap. Hiányolja ezzel kapcsolatban a tényadatokat, 
hogy mekkora volt a covid-áldozatok száma. 2021 óta erről nincs adat, helyi friss adatok 
sincsenek. Kormányhivatalt meg kellene erről kérdezni. A 4 betöltetlen háziorvosi helyre is 
kitért: nincsen részletezve ez a téma sem. Kérné, hogy ha most nem is, a 2023-as program 
térjen ki erre is. Az otthoni szakápolással kapcsolatban is kiemelt egy javítandó mondatot. Azt 
javasolta, hogy a népességfogyásos rész kerüljön ki az anyagból és javításra kerüljön az, amit 
dr. Csillag Gábor felvezetőjében mondott, a többi téma elég, ha a 2023-as programban kerül 
kifejtésre. Furcsának találta azt is, hogy a hospice házas táblázat az időseknél jelenik meg, 
mikor nem csak időseket érint. 
 
Dr. Nadrai Norbert József felvetéseire dr. Csillag Gábor megígérte, hogy a javítható hibákat 
ki fogják javítani a szövegben. Ő a népességfogyásos mondatot nem venné ki, mivel van róla 
helyi adat. Az országos adatokkal a jövő évi előterjesztést lehetne majd kiegészíteni. Jelenleg 
az aktuális Esélyegyenlőségi Program javítása, aktualizálása zajlik, ha valami a 2018-as 
verzióban is így volt és azóta nem volt változás, rosszul venné ki magát, ha most átírnák. A 
betöltetlen háziorvosi praxisokkal kapcsolatban kiemelte, hogy bár a praxisok betöltetlenek, 
ellátatlan betegek nincsenek! Az egyik praxis haláleset miatt üres, ott jelenleg az örökösök 
rendelkeznek a praxis felett, az csak egy év után száll vissza az önkormányzathoz.  
 
Pintér Attila elmondta, hogy szerinte a demográfiai adatokat össze kellene vetni más megyei 
jogú városok adataival. A 2023-as anyagban arra is kíváncsi lenne, hogy ha lesz covidos 
fejezet, akkor ahhoz milyen intézkedéseket lehetne társítani? Emellett van az anyagban egy 
rész, amely a mélyszegénységben élő roma lakosok felmérését célozza, amely a koronavírus 
miatt elmaradt. Nincsen nem roma, aki mélyszegénységben él? 
 
Dobos Csilla elmondta, hogy azért a roma mélyszegénységben élőkről van szó, mivel az 
Esélyegyenlőségi Programot egy útmutató szerint kell elkészíteni, amely tartalmazza a 
témákat is, ez is olyan. De javaslatot tesz rá, hogy ne csak a roma lakosokról legyen szó az 
anyagban, a munkacsoport vezetője a civil referens, ő az illetékes, elé tárja az ötletet. 
 
Ezután a Bizottság több tagja megköszönte Dobos Csilla munkáját, amellyel összeállította ezt 
a hatalmas anyagot. 
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A Népjóléti Bizottság ezután szavazott az előterjesztésben szereplő határozati javaslatokról. 
 
71/2022. (XI.16.)  Népjóléti Bizottsági határozat 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlésének Népjóléti Bizottsága Kaposvár Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Esélyegyenlőségi Programjának felülvizsgálatáról szóló 
előterjesztést megtárgyalta, a határozati javaslatokkal egyetértett, azt elfogadásra javasolja a 
Közgyűlésnek.             
 
Szavazati arány:  7 igen 
      1 tartózkodás 
     0 nem 
 
 

 
K. m. f. 

 
 
 

                Torma János                                                                                  Kárpáti Tímea 
  Tanácsnok                                                                                            Tag 

 
 
 


